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Svar på fråga 2024/25:628 av Ulrika Westerlund (MP) 
Ungas ökande snusande 

Ulrika Westerlund har frågat mig vad jag tänker att den ökande 

använd-ningen av snus bland unga beror på, om jag menar att 

denna förändring av nikotinbruket är att betrakta som så kallad 

harm reduction, och vilka åtgärder jag avser att vidta för att 

minska användningen av snus bland unga. 

Barn och unga är särskilt känsliga för nikotinets 

beroendeframkallande egenskaper. Denna grupp behöver därför 

skyddas särskilt. Vi har åldersgränser för att förhindra att 

minderåriga får tillgång till tobaks- och nikotinprodukter. Det är 

viktigt att ålderskontrollen är ändamålsenlig och säkerställer att 

tobaks- och nikotinprodukter inte lämnas ut till den som inte har 

fyllt 18 år. Att användningen av tobak och nikotinprodukter bland 

barn och unga fortsätter att öka är oroande. Ytterligare åtgärder 

behöver vidtas för att bryta denna utveckling. 

Regeringen tog i mars 2024 emot betänkandet En trygg uppväxt 

utan nikotin, alkohol och lustgas (SOU 2024:23). Utredningen 
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hade bl.a. i uppdrag att analysera och lämna förslag på hur 

skyddet för barn och unga kan stärkas på tobaksområdet. 

Utredningens förslag har remissbehandlats. Förslagen bereds 

nu i Regeringskansliet. 

Stockholm den 2 januari 2025 
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